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Områdemøde for Område 2 
Tidspunkt: Tirsdag den 20. februar 2024 kl. 19:00  

Sted: INCUBA, Åbogade 15, 8200 Aarhus N – der er fri parkering ved Incuba  

Referat: 

1. Valg af dirigent: Bo Rasmussen er valgt  
2. Valg af referent: Rikke Kristiansen er valgt   
3. Valg af stemmetællere: Teddy Rasmussen og Christian Kronborg 
4. Områdelederne aflægger beretning  

A. Sek. I:  
Peter Holm aflægger beretning – Han fortæller at der ikke er mange aktive hundefører i 
PH og de er svære at trække ud til træninger udenfor arbejdestiden og at få dem til at 
stille i konkurrencerne. Dog blev Jeppe Svith Petersen fra Grenå PH udtaget til DM og 
fik en flot 3. plads i kriminalklassen.  
Beretningen blev godkendt af forsamlingen.  

B. Sek. II:  
Så er første år som Områdeleder i Sek. II overstået. En post, som mange nok havde håbet 
ville være overdraget under andre forudsætninger. Ikke desto mindre var det bare at springe 
i med begge ben. Jeg tror aldrig at jeg har oplevet at sige ”undskyld”, ”øhh, det ved jeg 
ikke”, ”det beklager jeg”, ”det vidste jeg ikke” og ”det finder jeg lige ud” så mange gange 
som jeg gjort i det forgangne år. Måske har jeg ikke helt kunnet bunde, men både blandt 
AU, HB og ikke mindst blandt Område 2’s medlemmer har folk heppet og støttet. Særligt 
har opbakningen i den grad været der i formandsgruppen – tusind tak for det!!  
Det hele bliver noget nemmere, når tonen er positiv og man ønsker succes for hinanden – på 
tværs af erfaring, klub og tilgang til tingene. Jeg bliver helt høj af at komme rundt i 
klubberne, til videreuddannelse og til konkurrencer og se, hvordan der er er store smil og ja-
hatte på over hele linjen. Sådan har jeg altid oplevet PH, men når nu jeg sidder med lidt en 
helikopter-kasket, ja, så ser man det bare tydeligere. Og hvor er det bare fedt!!! 
Forårets konkurrencer begyndte med Natøvelsen i februar. Her deltog 6 hold, hvor 
Silkeborg PH var tilrettelægger. En konkurrence tilrettelagt af Julie Birkefeldt og 
undertegnede, hvilket både undervejs og mens konkurrencen stod på, bidrog til gevaldige 
grin. Her brillerede Maria Møller og Henrik Søegaard fra Aarhus PH sig, og indtog dermed 
førstepladsen. 
Til Unghundekonkurrencen i Randers stillede 12 hunde op, hvor Maia Henriksen fra 
Randers vandt. Her var der generelt nogle virkelig flotte resultater, og der blev opnået 7 
halve oprykninger plus 3 hele oprykninger. Da flere havde en halv i forvejen resulterede det 
faktisk i 6 hele oprykninger til patruljeklassen. Flot! 
Både Område 2 og Område 3 havde udfordringer med at få afholdt Kriminaloprykningen. 
Her i området manglede vi en øvelse 11-figurant og i Område 3 manglede de to dommere. 
Med OK fra tilrettelægger Jesper Kjellerup fra Herning, blev Område 3’s hundeførere, 
dommere og figuranter inviteret op til os. Der stillede 2 hunde fra Område 2 og 2 fra 
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Område 3. Desværre vandt Lars Overgaard fra Sønderborg – men så 
må vi slå dem, når vi engang stiller i deres område ������� 
Der stillede 8 par til Patruljeoprykningen i Aarhus. Her vandt Rita Andersen fra Odder, og 
med to halve oprykninger kom hun i Kriminalklassen. I alt tre opnåede en halv oprykning, 
hvoraf to kunne rykke op i Kriminalklassen. 
Til Kåringskonkurrencen i Viborg stillede 8 deltagere, hvor Lars Sønderholm fra Odder PH 
løb med sejren. 
Der blev i foråret afholdt instruktørkursus på Kildegården i Farum. Her deltog Holgerd 
Virenfeldt som instruktøruddanner og jeg selv som observatør. Vi fik undervisning af Jens 
Frank fra Swedish Working Dog Institute, som kom med skarpe bemærkninger og løsninger 
på hvordan spor og genstandsmarkering skal indlæres. Dette blev herefter bragt tilbage til 
Området, hvor instruktørerne i august kom på kursus ved Holgerd og Thomas Kristensen. 
Herefter er det op til klubbernes instruktører at få det videreformidlet til medlemmerne. 
Dette håber jeg er gjort – ellers hermed en kraftig opfordring til at få det arrangeret. 
Jeg bliver også nødt til at fremhæve Louise Andersen fra Viborg PH, som arrangerede 
Fællestræning i Bryrup. Vi havde både hundeførere og instruktører fra eget og andre 
områder, og det gav en masse sparring, en masse aha-oplevelser og ikke mindst en masse 
socialt. Louise lå vandret for at få tingene til at gå op i de sidste timer. Jeg erindrer i hvert en 
trailer, der voldte lidt lettere panik ������� Louise har igen taget teten og arrangerer også den 
forestående Fællestræning i april – igen med udsolgte pladser. 
Til udtagelserne startede vi desværre ud med vejrmæssige udfordringer til 
Kriminaludtagelsen. 3 par stillede op, og både hunde og hundeførere kæmpede bravt mod 
voldsomme skybrud, lyn og torden. På trods af deres ihærdige indsatser, rakte det desværre 
ikke nok til hverken oprykninger eller DM-deltagelse. Denne konkurrence blev vundet af 
Jens Henrik Haagensen fra Randers PH. Dog skal det siges at vi var så heldige at Sektion I 
havde Jeppe Svith Petersen fra Grenå PH med som kandidat. Jeppe kom med til DM og 
landede her på en meget flot 3. plads. Stort tillykke med det flotte resultat! 
Det så til gengæld mere lyst ud den efterfølgende weekend til Patruljeudtagelsen – både 
mht. vejr og point. Her deltog 10 håbefulde par, hvoraf hele 6 par opnåede nok point til at 
kunne deltage i DM. Ikke nok med det, men vi fik endda to på podiet: Jesper Kjellerup på en 
6. plads, og Bettina Mathiessen blev DANMARKSMESTER 2023 i Patruljeklassen! Nårh 
ja, hun var også den der opnåede allerflest point på tværs af klasserne. Stort tillykke! Og 
godt klaret af jer alle! 
Vinderudtagelsen blev aflyst, da områdets vinderhunde er pensionerede. Men men men, med 
den aktivitet og de flotte resultater der bliver skabt i området, er det vist blot et spørgsmål 
om tid før der igen er aktive vinderhunde i området. 
Jysk Mesterskab blev som vanligt afholdt af Silkeborg PH. Her havde vi hele 2 fra Området 
på podiet: Teddy Rasmussen på 2. pladsen og Claus Thidemann fra Viborg PH på 1. 
pladsen. Stort tillykke! 
AU lancerede efter sommerferien et 3-delt modulopbygget kursus på benene for 
bideindlæringsfiguranter. 7 figuranter fra vores område har gennemført dette kursus. Disse 
figuranter kommer med den nyeste viden og med blod på tanden, så tag godt imod dem, lyt 
til dem og giv dem nogle hunde at arbejde med. 
Bystævnet på Mors blev desværre aflyst, grundet for få tilmeldinger. Det er ofte de 
uofficielle konkurrencer, der har det hårdest mht. tilmeldinger. Vi afholder hellere end gerne 
disse konkurrencer, men det kræver at folk stiller op. 
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Det er ofte en udfordring at finde figuranter og dommere til 
konkurrencerne. Det er derfor blevet lagt ud til klubberne at de selv 
skal tilmelde dommere og figuranter, samtidig med hundeførerne. Vi er heldige her i 
området, for i det seneste år er der uddannet 10 nye figuranter. Figuranterne har fået et flot 
indblik i og forståelse for øvelserne hjemme i klubberne – tak til klubberne for at forberede 
dem så flot! Også en stor tak til Tina Faldt og Bo Rasmussen som troligt tropper op til deres 
afgørende stund og fører dem trygt igennem. 
Det går meget bedre med kåringerne her i området. Dumpeprocenten er faldet og ligger 
blandt de laveste på landsplan. Dette vidner om at prøvekåringerne bliver klaret med respekt 
i klubberne, og man ikke ønsker at sende nogen til kåring, medmindre man ved at hund og 
hundefører kan bestå. 13 par stillede til kåring i 2023, hvoraf 11 bestod. Stort tillykke til 
alle! 
I det kommende år kan vi se frem til en nyt bideindlæringskursus, så se i klubberne om der 
kunne være nogle interesserede. Samtidig kan vi se frem til dommeroprykning hvor 
umiddelbart 5 dommere kan rykke op til at blive dommere i alle klasser. 
Desværre startede 2024 ud med et stort tab for vores område, da vores kasserer, Tage 
Skifter, sov ind i januar. Tage var rolig, dygtig og pertentlig. Han havde system i tingene, og 
fik opgaverne klaret lige efter han havde fået dem. Æret være Tages minde. 
Jeg vil gerne sige en stor tak til Kim for sin sindige ro og gentagne hjælp, til Peter for godt 
samarbejde, og til formandsgruppen for jeres hjælp og gode samarbejde. Også en stor tak 
alle dem, der stiller op til bestyrelserne, til konkurrencer og til træning. Tak til figuranter, 
dommere, tilrettelæggere, hjælpere og hundeførere for gang på gang at stille op. Det er 
uvurderligt med erfaren hjælp og ekspertise, men lige så vigtigt med nye øjne og ny energi. 
Der er en god fordeling mellem disse, som vi skal sætte pris på og fortsætte med. Også en 
stor tak til vores lodsejere, som gør vores sport mulig. Uden alle jer ville vores klubber og 
Område ikke bestå eller fungere – så TAK fordi I gør det muligt!! 
 
Hermed overlader jeg beretningen til forsamlingen. 
Camilla Lyhne Ravkilde, 
Områdeleder, Sek. II 

Beretningen bliver godkendt af forsamlingen. 

5. Fremlæggelse af regnskab (meddelelse om descharge) Jens Henrik fremlægger regnskabet 
2023, da Tage områdets kasserer desværre er gået bort. Der er et underskud, men vores 
fællestræning har givet godt til kassen. På kontoen 36.188,29 pr. 31 december 23. Der er 
ingen spørgsmål til regnskabet og godkendes af forsamlingen.  

 
6. Behandling af indkomne forslag* - der er ingen forslag 

 
 

7. Valg  
A. Sektion I  
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Områdeleder  Allan Jørgensen - modtager ikke 
genvalg (Der er ingen der melder 
sig, så Peter må indtræde i rollen som fungerende 
områdeleder for 1 år) 

Områderepræsentant  Ikke på valg (Peter Holm) 
Områdesuppleant  Ingen 
 

B. Sektion II  
Områdeleder  Camilla Lyhne Ravkilde – modtager genvalg – Bliver valg 

af forsamlingen 
Områderepræsentant  Ikke på valg (Kim Rasmussen) 
Områdesuppleant  Teddy Rasmussen bliver valgt af forsamlingen 
 
Områderevisor  Lotte Frost – modtager genvalg og bliver valgt af 

forsamlingen 
 
Områderevisorsuppleant  Susanne Baisner – modtager ikke genvalg – Michael 

Diemar bliver valgt af forsamlingen 
 

8. Eventuelt: Michaell Diemar vil gerne tage alle de forslag op som er udsendt fra HB, og 
forkaste dem på den baggrund at de er kommet alt for sent ud så ingen har mulighed for at 
komme med et modbud. Derudover vil han gerne appellere til at man henvender sig til de 
unge mennesker, vi skal vise de unge mennesker at hundetræning også kan noget – der skal 
laves videoer om positiv træning og vise vores program. Keld Breiner blev helt overrasket 
over de her forslag, han vil forslå at det forkastes så vi kan arbejde videre med dem det 
næste års tid, og så indstille dem igen til repræsentantsskabsmødet. Michael Diemar er faldet 
over at sektionsmøderne skal afskaffes, så muligheden for at være med til at vælge hvem der 
skal sidde med i ledelsen. Vi kan måske kigge lidt på hvad DKK evt. laver, nå de afholder 
generalforsamling. De har live video derfra og så har de online valg. Camilla forklarer at 
formandsgruppen nedstemmer forslagene fra HB, på den baggrund at vi ikke kan nå at 
arbejde med forslagene i tiden. Lotte Frost synes at det er dejligt at formandsgruppen har 
taget denne beslutning, så vi kan komme med mod bud til næste år. Camilla vil gerne at vi 
holder 1 minuts stilhed for Tage Skifter vores områdets kasserer, som sov stille ind her i 
januar.  David spørger om det er tilladt at møde op til repræsentantsskabsmødet, også 
selvom man ikke har stemme-/taleret. Det kan desværre ikke nås i år, da mødet er med 
tilmelding, og den lokation det afholdes på er for småt til at der kan være flere med.   
Camilla vil gerne takke Allan Jørgensen som går af som områdeleder i sektion 1, der er en 
kurv som han kan nyde.  
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